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Skog kan bli god attåtnæring
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Det mener skogrådgiver i Kvæfjord, Gyrd Harstad. Han har sett på

tallverdien av granskogen som ble plantet for vel 60 år siden i

kommunen, og har kommet fram til at den har en verdi på minst

300 millioner kroner. Han veileder og gir råd om driftsmetoder for

skogen, og jobber opp mot skogeiere og mottakere av tømmer, og

han mener det er viktig at det gjøres tiltak nå.

– Man kan være enig eller uenig i at gran ble planta den gangen for

mange år siden, men nå må vi forvalte ressursene som står her på

best mulig måte. Skogen må ikke hogges for tidlig, man må vente til

den er hogstmoden, sier Harstad.

– Hovedsakelig er det tynning som må til nå, slik at det som står

igjen kan gå til sagtømmer, konstruksjonsvirke og materialer. Slik

kan skogen gi økte verdier om cirka 20 år. Å sluttavvirke den nå er

ikke det rette, understreker han.

Og det som hogges når det tynnes i skogen kan sendes til

bioenergiformål, som også gir inntekter til skogeierne.

Norsk gran

Skogrådgiveren henvender seg til skogeiere og kan veilede om

tilskuddsordninger i forvaltning av skogen, blant annet at det i dag

gis tilskudd på opptil 75 prosent av utgiftene til skogsveier. Han kan

dra på befaring og se på kvaliteten på grana.

– Det er bare å kontakte meg når det gjelder granskogen, sier

Harstad.
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I Kvæfjord, som i mange kommuner, står skogen tett, noe som ikke

trenger å være negativt, ifølge skogrådgiveren.

– I Kvæfjord er det plantet norsk gran, i motsetning til i Vesterålen

der det ble plantet mye sitkagran. Norsk gran avkvister seg selv

over år og det skjer en selvtynning i skogen, sier han.

Man hjelper til å gjøre skogen verdifull på kortere tid ved å tynne.

På 20 år vil verdien etter tynning tredoble seg, mener Harstad.

Og ifølge han har hver dekar med granskog en verdi på minst

10.000 kroner, mens bjørk har en dekarverdi på cirka 500 kroner.

– Det er ikke slik at man kan leve av skogen, men den kan bli ei fin

attåtnæring i perioder, sier han.

– Skogen har en verdi man kan ta av; hogge og bygge av eller

selge av. Men her er det ikke kultur for å forvalte skog, sier han.

Holdningen endrer seg

Det er et sagbruk i ferd med å etableres i Kvæfjord, det er også

planer om ei kai i Harstad for transport og eksport av tømmer, i

tillegg finnes tilbudet fra den kommunale veiledningen i

skogforvaltning.

– Det begynner å skje noe nå i holdningen hos skogeierne, og mer

vil det bli når grunneierne ser verdien av skogen.

Områder der gran hugges ned skal dyrkes på nytt med gran eller

treslag som produseres like godt som gran. Man kan søke om å få

disponere slike areal til annet formål.


